
 
 

Balassagyarmat Város Önkormányzata 
Képviselő-testületének 

 
6. számú 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V E 
 
 

KÉSZÜLT:  Balassagyarmat Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2023. április hó 27. napján 
14.00 órától tartott üléséről. 

 
JELEN VANNAK: Csach Gábor polgármester, Huszár Péter alpolgármester, Bárányné dr. Balázs Mária, Dr. 

Szabó Géza, Frankó Viktória, Gyenes Szilárd, Győri János, Hajnal Sándor Mátyás, Lombos 
István, Münzberg Gusztáv, Reznicsek Ferencné és Szedlák Sándor képviselők 

 
HIVATALBÓL JELEN VAN: Szikora Péter osztályvezető 
     Balázsné Cservenák Ildikó osztályvezető 

Zábrádi József osztályvezető 
Vidámi-Zsebe Anita csoportvezető 
dr. Varga Andrea jegyző 
 

MEGHÍVOTTKÉNT JELEN VAN: Magyar Mónika   – pályázó 
     dr. Jóna András   – pályázó 
     Okolenszki Gábor  – tűzoltó alezredes 
     Mohács Gábor   –tűzoltó alezredes 
     Borkó Edit    -jelölt 
     Fábri Jánosné   – jelölt 
     Knyazoviczkiné Rutai Gabriella – intézményvezető 
     Jele Petra     - intézményvezető 
     Gaál Dénes   – intézményvezető 
 
Csach Gábor polgármester köszönti a megjelenteket, a vendégeket, a Hivatal dolgozóit, a város polgárait.  
Elmondja, hogy napirendhez meghívásra kerültek az önkormányzati intézmények vezetői, a Szent Erzsébet 
Idősek Otthona intézményvezetői pályázatra pályázatot benyújtók, akik az ülésen megjelentek. Ezek után 
megállapítja az ülés határozatképességét (12 képviselőből 12 fő jelen van) és azt megnyitja.  
A napirenddel kapcsolatosan a következőkről tájékoztatja a Képviselő-testületet: 
 
Egy kérés érkezett napirend előtti felszólalásra. Győri János képviselő a Balassagyarmat 2-es számú 
Postahivatal újranyitásáról, busz váró építése – áthelyezése a Jeszenszky Kálmán utca végén, 
utcajelzőtáblák kihelyezése a Szügyi útra témákban kér lehetőséget napirend előtti felszólalásra. 
 
A Polgármester szavazásra bocsátja Győri János képviselő úr kérését a napirend előtti felszólalásra 
vonatkozóan, melyet a Képviselő-testület 12 egyhangú igen szavazattal elfogadta. 
 
Megkérdezi, hogy a napirenddel kapcsolatosan van-e még valakinek javaslata?  
Egyéb javaslat, hozzászólás nem volt. 
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A Polgármester szavazásra bocsátja a kiegészített és módosított napirendet, melyet a Képviselő-testület 
egyhangú 12 igen szavazattal elfogadott. 
 
A mai ülés napirendje a következő: 
 
N A P I R E N D: 
 
Nyílt ülés: 

1.) Előterjesztés a lakossági járdaépítési kérelmek elbírálásáról és annak feltételeiről szóló 20/2015. (V.05.) 
önkormányzati rendelet módosítására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 

2.) Előterjesztés a Nógrád Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Balassagyarmati Katasztrófavédelmi 
Kirendeltsége, valamint a Nógrád Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Balassagyarmati Hivatásos 
Tűzoltó-parancsnokság beszámolóinak jóváhagyására  
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 

3.) Előterjesztés a VOLÁNBUSZ Zrt. autóbusszal végzett helyi személyszállítás közszolgáltatási 
tevékenységre vonatkozó, 2022. évi tájékoztatójának elfogadására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester  

4.) Előterjesztés a Balassagyarmati Járásbíróság ülnökeinek megválasztására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester     

5.) Tájékoztatás Balassagyarmat Város közvilágítási hálózatának fejlesztéséről  
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester      

6.) Előterjesztés a Pro Musica Balassagyarmat Alapítvány támogatására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester      

7.) Előterjesztés Balassagyarmat Város Önkormányzata és irányítása alá tartozó költségvetési szervei, a 
Közös Önkormányzati Hivatal és a hozzá tartozó önkormányzatok 2022. évi összefoglaló ellenőrzési 
jelentésének elfogadására     
Előterjesztő: dr. Varga Andrea jegyző 

8.) Vagyoni és lakásügyek: 
a) Előterjesztés a Balassagyarmat, Dózsa György út 39. fsz. 1. ajtószám alatti lakás hasznosítására 

      
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 

b) Előterjesztés a Balassagyarmat, 9 hrsz-ú ingatlannal kapcsolatos döntések meghozatalára 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester    

c) Előterjesztés a balassagyarmati 3148/5. hrsz-ú ingatlanra vonatkozó bérleti szerződés 
megszüntetésére      

Előterjesztő: Csach Gábor polgármester   
d) Előterjesztés térítésmentes átadásra vonatkozó megállapodás jóváhagyására 

Előterjesztő: Csach Gábor polgármester      

9.) Beszámoló a 2022. évi sportegyesületi támogatásokra biztosított összegekkel való elszámolásokról 
Előterjesztő: Frankó Viktória a Kulturális Bizottság elnöke    

10.) Előterjesztés a Balassagyarmati Közös Önkormányzati Hivatal 2022. évi beszámolójának 
jóváhagyására         
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 

11.) Előterjesztés a közterületi játszóterek 2023. évi fejlesztési terve 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester     
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12.) Tájékoztatás a GAMESZ 2023. évi munkatervéről 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester     

13.) Előterjesztés alapítványok, közalapítványok támogatására   
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
 

14.) Előterjesztés Balassagyarmat Város 2023. évi út és járda felújítási munkákra 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester    

Zárt ülés: 

1.) Előterjesztés a Szent Erzsébet Idősek Otthona intézményvezetői pályázatának elbírálására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester    

Napirend előtt: 
 
Csach Gábor polgármester: Mielőtt rátérnénk a napirend tárgyalására, engedjék meg, hogy az ilyenkor 
szokásos polgármesteri kötelezettségeimnek eleget tegyek. 
Szomorúan tudatjuk, hogy életének 89 évében 2023. április 10-én örökre távozott közülünk Gáspár Imre 
nyugalmazott pedagógus, iskolaigazgató, volt önkormányzati képviselő. Gáspár Imre Magyarnándorban 
született 1934-ben. A budai tanítóképzőben érettségizett 1953-ban, utána gyakorló tanításra Szandára 
ment, ahol nyolc évig tanítóként dolgozott. 1961-ben került Balassagyarmatra. 1965-től 1972-ig járási 
kulturális és művelődési csoportvezető volt. 1972-től 1979-ig a 217. számú Szondy György Ipari 
Szakmunkásképző Intézet igazgatója volt. Igazgatósága alatt sikerült az intézményt mind létszámában, 
mind anyagiakban felfejlesztenie. 1979-től 1983-ig a Szántó Kovács János Gimnáziumban történelem-
filozófia szakos középiskolai tanárként tevékenykedett, valamint az iskolai könyvtárat is vezette. 1984-től 
1995-ig a Dolgozók Gimnáziumában, majd a Bérczy Károly Középiskolában 12 évig tanított történelmet és 
innen ment nyugdíjba 1995-ben. Amióta a katedrára lépett, közéletet élt. 1998-tól 2005-ig a balassagyarmati 
városi önkormányzat megválasztott képviselője volt két cikluson keresztül. 2002-től az Oktatási Bizottság 
Elnöke is volt. Szabadidejében bőrdíszművességgel foglalkozott, a gyarmati Madách Imre Városi Könyvtár 
Galériájában, a tarjáni Bólyai Gimnázium Művészeti Galériájában, a gyarmati Szántó Kovács János 
Gimnáziumban és a  budapesti Fáklya Klubban mutatták be népi iparművészeti kategóriában zsűrizett 
bőrdíszmű alkotásait. Példamutató segítőkészsége, közéleti munkája, iparművészeti tevékenysége a mai 
napig élénken él tanítványaiban és volt munkatársaiban egyaránt. Nyugodjon békében! Tisztelt képviselő-
társaim egy perces néma felállással emlékezzünk Gáspár Imrére! 

A Polgármester ismerteti az elmúlt testületi ülés óta eltelt időszak fontosabb történéseit, illetve tájékoztat 
a városvezetés fontosabb tárgyalásairól, megjelenéseiről (a jegyzőkönyv melléklete szerint). 
 
A Polgármester minden napirendi pont előtt ismerteti a bizottsági üléseken elhangzottakról készült írásos 
tájékoztatóban szereplő véleményeket, javaslatokat, amely a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
Csach Gábor polgármester: Napirend előtti hozzászólásra megadom a szót Győri János képviselő úrnak.  
 
Győri János: Köszönöm szépen! Tisztelt Polgármester Úr! Tisztelt Képviselő-testület! Mint ismeretes 2022 
11. hó 12-én, Balassagyarmaton bezárták a kettes számú postahivatalt. Ezzel közel 5000 embert fosztottak 
meg attól, hogy könnyebben és kényelmesebben tudja a postai dolgait elintézni. Mondván azt, hogy a fűtési 
szezon kezdetén ezt újranyitják. Sajnos becsapták az embereket, nem nyitották újra. Február 24-én 
fordultam a Polgármester úrhoz és a Képviselő-testülethez, hogy testületi határozat formájában hívjuk fel a 
Magyar Posta vezérigazgatójának a figyelmét arra, hogy haladéktalanul és feltételek nélkül nyissa meg a 
Balassagyarmat kettes számú postahivatalt Sajnos erre azóta sem tudjuk, hogy milyen válasz érkezett. A  
testület elfogadta, gondolom a polgármester úr el is küldte ezt a határozati javaslatot, de szeretném 
megkérdezni, hogy kaptunk e valamilyen információt a posta vezérigazgatójától Köszönöm. 
2022. 6. hó 17-én kértem az alpolgármester urat, illetve polgármester urat, hogy ha lehetőség van rá akkor 
Jeszenszky utca végén lévő buszmegálló - amelynek a talapzata és a környezete nem megfelelő – helyére 
helyezzék át a Veres Pálné utcában egymással szemben lévő 2 buszmegállóból az egyiket, vagy ha 
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lehetőség van rá, akkor egy új fedett buszvárót építeni. Ezen kívül még volt egy kérésem utcai jelző táblák 
kihelyezéséről, amit már 2021-ben kértem, 22-ben is kértem és most is kérem. A Szügyi út, a Bartók, a 
Kodály, a Zeke illetve Kondor Ernő utcákban, ha lehetőség van rá, akkor helyezzünk ki utca jelző táblákat, 
mivel az utcákban a lakásokon, házakon megszűntek az utca jelző kis táblácskát így sokszor nem tudják 
az arra járók, hogy melyik utca hol található. Köszönöm 
 
Csach Gábor polgármester: a postának természetesen elküldtem a képviselő-testület határozata szerinti 
tiltakozást, illetve azt a kérést, hogy amennyiben sikerül egy vállalkozót meggyőznünk- jelen esetben 
Bukovszki Győzővel tárgyalunk – arról, hogy az üzletében alakítson ki egy postahelyiséget, azt rugalmasan 
kezeljék, legyenek együttműködőek, támogassák az elképzeléseinket. Kértem őket, hogy ha egy mód van 
rá, akkor ne 3 nappal vagy 2 nappal a intézmények kiürítése előtt értesítsenek bármilyen jellegű 
átszervezésről. Kíváncsian várom én is a választ, ha egyáltalán kapunk választ. Szeretném elmondani, 
hogy korábban se kaptunk választ a levelünkre, A másik témában az útjelző táblákról az a véleményem, 
hogy a mai autóknál már szinte mindegyikbe van GPS, tehát az utca jelzőt a sarkok kerítéseire kell kirakni. 
Ígéretet tudok tenni, hogy elkezdjük a városban minden sarkon lévő épületeken az utcanév táblák 
elhelyezését. Annak sincs akadálya, hogy a Szügyi úton, a messzebb lévő, zöldterületek miatt nem látható 
táblákat kint az útnál is láthatóvá tegyük. A buszmegállók kapcsán az Alpolgármester úr fog válaszolni.  
 
Huszár Péter Pál: Köszönöm a szót Polgármester Úr! Tisztelt Képviselő-testület! Egy évig szerveztük a 
buszvárókat Balassagyarmaton, mindenkit megkértük, hogy ellenőrizzék, jó helyre terveztük-e kihelyezni. 
Több testületi ülésen keresztül tárgyaltunk róla. Ezek ellenére nem sikerült pontosítani és most szeretné 
áthelyeztetni a Képviselő úr közel 1.000.000 forintért. Úgy gondolom, hogy ezt a pénzt másra is lehetne 
költeni. Ennek ellenére jó hírrel tudok szolgálni. A Publimont Kft felül fogja vizsgálni egy új buszmegálló 
építését és valószínűleg meg fog oldódni ez a probléma is, csak ehhez idő kell. Több részleggel egyeztetni 
kell a dolgot. Türelmet kérek, valószínű, hogy egy pár hónapon belül megoldódik. Köszönöm szépen! 
 
A következőkben rátérünk a napirend megtárgyalására. 
 
N a p i r e n d: 
 
1.) Előterjesztés a lakossági járdaépítési kérelmek elbírálásáról és annak feltételeiről szóló 20/2015. 

(V.05.) önkormányzati rendelet módosítására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 

 
Csach Gábor polgármester röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. Megemeljük a lakosság körében 
népszerű lakossági járdaépítési kérelmekről. szóló rendelet finanszírozási tételeit. Szerény mértékben, de 
nagyjából az anyagköltséget fedezni tudja egy átlagos ingatlan előtti járda esetében. 5000 Ft/négyzetméter, 
illetve 100.000 forintos összeg nagyságban  
Csach Gábor polgármester hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja a rendelet-tervezetet, melyet a 
Képviselő-testület 12 egyhangú igen szavazattal elfogadott.  
 

BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

13/2023. (IV.27.) önkormányzati r e n d e l e t e  
a lakossági járdaépítési kérelmek elbírálásáról és annak feltételeiről szóló 20/2015. (V.05.)  

önkormányzati rendelet módosításáról 
(A rendelet teljes szövege az előterjesztés részét képezi.) 

 
 

2.) Előterjesztés a Nógrád Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Balassagyarmati Katasztrófavédelmi 
Kirendeltsége, valamint a Nógrád Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Balassagyarmati Hivatásos 
Tűzoltó-parancsnokság beszámolóinak jóváhagyására  
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
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Csach Gábor polgármester: A képviselő-testület nevében is köszöntöm Mohács Gábor tűzoltó alezredes 
és Okolenszki Gábor tűzoltó alezredes urakat. Megkérem őket, hogy foglalják el helyüket a 
vendégmikrofonoknál. Kérdezem az alezredes urakat, hogy kívánnak-e az előterjesztéshez szóbeli 
kiegészítést tenni?  
 
Okolenszki Gábor tűzoltó alezredes: Tisztelt képviselő-testület! Szerintem megint egy nagyon jó kis 
írásbeli anyagot tettünk le az asztalukra. Már hallottam, hogy lesznek kérdések is ezzel kapcsolatosan, 
úgyhogy szóban nem szeretnénk kiegészíteni. 
 
Csach Gábor polgármester: köszönjük szépen! Metodikailag haladjunk az előterjesztés szerint. Egyes 
napirendi egyes határozati javaslatként először akkor a Katasztrófavédelmi Kirendeltségről beszéljünk.  
Hajnal Sándor képviselőtársunknak meg is adom a szót  
 
Hajnal Sándor Mátyás: képviselő: Köszönöm a szót! 2 kérdést szeretnék feltenni a 2 beszámolóval 
kapcsolatban, - amint a tegnapi bizottsági ülésen már jeleztem, hogy fel kívánunk tenni és, hogy legyen 
legalább 24 óra felkészülési idő a kérdésre - a Katasztrófavédelem kéményseprő-ipari szervével 
kapcsolatban lenne. Annyit tudok róla, hogy az a BM OKF ennek a Gazdasági Ellátó szervezetéhez tartozik, 
de volt időszak, amikor bele szaladtam kéménytüzekbe is, és ott például az Ön aláírását is láttam. 
Alapvetően nem tartozik a Kirendeltséghez, nem tartozik a megyéhez, de a kirendeltség-vezető többször 
aláír bizonyos jegyzőkönyveket. Az illetékességi területen meglehetősen sok kémény van, és ugye 
valószínűsítem, hogy ugyanúgy, mint ebben az országban mindenféle tevékenység során itt is megjelent, 
hogy ahol sok az Eszkimo és kevés a fóka. Tehát képes ellátni az a katasztrófavédelmi kéményseprő-ipari 
szerv a kéményseprő-ipari szolgáltatásokat a működési területen 100%-osan? Ez azért fontos, mert egy 
kéménytűz esetén a biztosító hogyha nincs egy éven belüli kéményseprő tanúsítvány, akkor nem fizet 
kártérítést. Sikerül-e mindenhol megoldani az egy éven belüli kéményseprő tanúsítványt? Gondolom van 
egy ütemterv, ami alapján történik a  tanúsítványok kiállítása és vannak a igény szerinti az a 
magánszemélyek családi lakóépületek illetve vállalkozások székhelyei társasházak és egyebek, tehát 
alapvetően erről szeretnék egy kicsit részletesebben hallani, mert ez a terület megmondom őszintén, ha 
nekem egy picit hiányos, akkor valószínűleg mindannyiunknak 
Másik kérdésem az lenne a Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság beszámolójával kapcsolatban, ha jól láttam 
a mentések között szerepel 8 darab vízkárelhárítás. Azt kérdezem, hogy mi volt az a 8 darab. Hol volt? Mit 
kellett csinálni? Mi történt és milyen beavatkozást kellett végrehajtani?  
 
Gyenes Szilárdnak adom meg a szót. 
 
Gyenes Szilárd: Köszönöm szépen! Számomra az anyag meg az egész munka összefonódik a 2 
szervezetnél. Elolvastam az anyagokat alapvetően szerintem parancsnok urak ismerik azt az álláspontomat 
már, hogy hogy én nem vagyok híve ennek a központosított világnak, jobban szerettem mikor 
Önkormányzati Tűzoltóság volt és helyben, szorosabb kapcsolatot tudtak ápolnia várossal. Ettől függetlenül 
nem érkezett hozzám és a képviselő társaimhoz semmi jelzés, hogy a munkával kapcsolatban lenne 
probléma. Szeretném megköszönni azt a munkát, amit végeznek. Az érdekelne, hogy hogyan alakul az 
állományban a fiatalok aránya? Vannak-e fiatal jelentkezők? Ez szerintem nagyon fontos a jövőre nézve. A 
másik kérdésem lenne, hogy említést tesz az anyagban erről a Helios döntéstámogató rendszerről. Erről 
én szeretnék egy pár információt kapni. Nekem nem volt egyértelmű, hogy ez egy olyan rendszer, ahol 
központi feladatokat adnak ki? Végigolvastam az anyagot, és azt tapasztalom, hogy valami elképesztő a 
bürokrácia, számtalan jelentés, visszaigazolás, adatszolgáltatás, frissítenek. Csoda, hogy marad a tüzekre 
meg az emberekre meg a problémákra idejük. Olvastam az anyagában, hogy jelentősen megnőtt az árvíz 
veszélynek a lehetősége, és ez egy kicsit érdekes volt, hogy hogy ezt mire alapozzuk. Itt van az Ipoly és 
szélsőséges az időjárást, összesen ennyi? Nagyon örvendetes, hogy látom, hogy civil szervezetek 
önkéntes mentőalakulatok egyre nagyobb számban vesznek részt a munkában. Az anyagban látom, hogy 
2 kategóriára soroljuk őket egyes és kettes kategóriára. Engem az érdekelne, 
hogy mi a tartalmi szakmai különbség egy egyes és kettes kategóriás ilyen szervezet között 
 
Csach Gábor polgármester: Győri Jánosnak adom meg a szót. 
 
Gyõri János: Köszönöm! Egy nagyon rövid kérésem lenne. Azt szeretném megkérdezni, hogy hogyan élték 
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meg önök, illetve hogyan élték meg a dolgozók, mikor egy bevetés után ázottan, vizesen, fáradtan 17 fokos 
hőmérsékletbe kellett bemenniük télen a laktanyába. Köszönöm! 
 
Csach Gábor polgármester: Alezredes urak, megadom a szót a válaszadásra 
 
Okolenszki Gábor tűzoltó alezredes: Tisztelt Polgármester Úr!, Tisztelt Képviselő-testület!, Az első 
kérdésem, amit kaptam, kéményseprő-ipari közszolgáltatással kapcsolatos információ lenne. A 
kéményseprő-ipari közszolgáltatást,- ahogy Hajnal úr is mondta- a Gazdasági Ellátó Központ végzi. Nógrád 
megyében van egy csoport, ami a sormunkát illetve a társasházaknál a kéményseprést végrehajtja. A 
sormunka az ütemezett, a magánszemélyeknek az ingatlanjánál pedig megrendelésre történik. A 
kéményseprő-ipari közszolgáltatás a társasházaknál, hogyha a kéményseprő kolléga nem tud eljárni 2 
alkalommal, akkor azokat a címeket átadja nekem, - mint elsőfokú tűzvédelmi hatóság- és mi határozatban 
figyelmeztetjük az illetőt, illetve kötelezzük őket, hogy 30 napon belül a kéményseprést rendelje meg. 
Hogyha ez sem hoz előmozdulást, akkor tűzvédelmi bírsággal súlythatjuk. Ha elvégezteti, akkor pedig 
lezárjuk az ügyet és akkor ugyanúgy egy évig él nála a kéményseprés. Nagy vonulatokban ennyi. Hogy 
képes-e ellátni a feladatot erre pontosan nincsen rálátásunk. Volt időszak, amikor a kéményseprő járt 
házról-házra és kérdezte, hogy kell-e kéményt seperni. A sormunkát végrehajtották és volt annyi 
szabadideje hogy járta a házakat és segítségképpen próbálta ösztökélni az ott lakókat, hogy nyugodtan 
rendeljék meg a szolgáltatást. Ennyire volt szabadon hagyva az időszakuk. A következő kérdés a 
fiataloknak az aránya. Ezt majd tűzoltó parancsnok úr fogja megválaszolni, mert ő lát bele a 
szolgálatszervezésbe. Helios rendszer, döntés támogató rendszer. Ez egy központi adatbázis, ahol mi 
pontosítunk, illetve töltünk föl olyan információt, ami egy veszélyhelyzet, egy káresemény során azokból 
tudunk visszanyerni olyan címeket, információkat ami, fontos információ. pl.: címek, elérhetőségek, kihez 
forduljunk, gépjárműpark. A pontosítás folyamatosan zajlik .Ez egy egyirányú folyamat, tehát föltöltjük és 
hogyha kell információ akkor le tudjuk kérni. Árvízveszély: hát az árvízveszélyt azt azért hagytuk benne az 
írásos anyagban, mert az akár mindennapos lehet. Nógrád vármegyére jellemző inkább a villámárvíz. 
Villámárvíz kialakulása egy nagyobb mennyiségű csapadéknál, hogyha egy adott körzetben lejön, akkor 
villámárvíz keletkezhet és emiatt nagyobb az esélye arra, hogy, adott térségnél védekezni kell. Illetve a 
hőmérséklettel kapcsolatosan: hogy 17 fok -ba mentek be teljes mértékben nem igaz, mert volt olyan 
megyei intézkedés, ami kiemelte, hogy pont káresemények során, amikor kimennek az állomány tagjai és 
átáznak, át vannak fázva akkor a hőmérsékletet lehetett emelni. Tehát ez nem pontos, hogy 17 fok -ba 
mentek be és akkor ott fagyoskodtak, hanem igazgatói intézkedés keretében el lett rendelve, hogy ilyen 
eseményeknél a 17 18 fokot nem kellett tartani. Köszönöm szépen  
 
Mohács Gábor tűzoltó alezredes: Tisztelt Polgármester Úr! Tisztelt Képviselő-testület! A feltett kérdésekre 
megpróbálok sorrendben válaszolni. Az első, amit a Hajnal képviselő feltett az a vízkárokkal kapcsolatos. 
Elmondható az, hogy a tűzoltóságok tevékenységi körébe nem csak tűzoltások, műszaki mentések 
tartoznak. A műszaki mentéseket pedig az események jellege szerint kategorizáljuk, mint például, hogy a 
közlekedési balesetek, fakidőlések és itt a kérdéses vízkár-elhárítási feladatok. A belső szabályzatok 
értelmében a vízkárok- víz által okozott károk - elhárításával kapcsolatosan a feladatainkat végrehajtjuk, 
ezeket pedig a vízkárok kategóriába kell sorolni. Konkrétan ilyen például a pincéből vagy vízóraaknából 
történő vízeltávolítás vagy a különböző vízbetörések által okozott károk elhárítása. A beszámolóban 
elhangzott, hogy 2022-ben összesen 8 káreseményünk volt ebben a kategóriában. Szécsényben 3 
esemény volt, Rétságon 2, Balassagyarmaton, Nógrádmegyerben és Nógrádon pedig egy- egy 
vízkárelhárítással kapcsolatos feladatot hajtottunk végre. Konkrétan 4 esetben családi ház pincéjébe 
esőzés vagy pedig csőtörés következtében nagy mennyiségű víz tört be ennek az eltávolítását végezték a 
hivatásos egységeink. 2 esetben lapos tetővel rendelkező társasházak mennyezetéből víz szivárgott, 
valamint vízóraaknában volt jelentős mennyiségű víz csőtörés következtében. Egy esetben aSzéchenyi 
Egészségházban volt jelentős csőtörés, melynek következtében a épület jelentősen károsodott. Ezek voltak 
a 2022 évi vízkárokkal kapcsolatos feladataink. A következő kérdés amit kaptam Gyenes képviselő úrtól az 
önkéntes Tűzoltó egyesületi kategóriákkal kapcsolatos. A vonatkozó jogszabályok értelmében tűzoltási, 
műszaki mentési feladatok és egyéb feladatok végrehajtására, támogatására különböző civil szervezetek 
létesülhetnek, alakulhatnak. Ezek az önkéntes tűzoltó egyesületek. Pontosítva annyi, hogy 3 kategória van, 
tehát 1-es 2-es 3-as . A 2022 évben 3. kategóriás egyesületünk nem volt, de 2023-ban már van. A 
kategóriák az alapján vannak meghatározva, hogy milyen az egyesületek felszereltsége, illetve milyen 
szaktevékenységekben látnak el feladatot. Röviden a 3-as kategóriánál általánosságban hagyományőrző 
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tűzoltó egyesületről beszélünk. A 2-es kategória, ahol már tűzoltás és műszaki mentési feladatokat is 
önállóan vállalnak az egyesületi tagok,  különböző szakfelszerelésekkel rendelkeznek. Jelentős eltérés az 
egyes kategóriás önkéntes tűzoltó egyesületek, ahol ugyanúgy tűzoltási, műszaki mentési feladatokat 
látnak el, képesített állománnyal, megfelelő végzettséggel és tűzoltógépjárművel - tehát tűzoltásra alkalmas 
gépjárműfecskendővel – rendelkeznek. Röviden ezek a kategóriák közötti különbségek. Nagy öröm, hogy 
már 2023-ban ismételten egy új önkéntes Tűzoltó Egyesülettel sikerült együttműködési megállapodást 
kötnünk. Immár ugye 20 egyesületünk van, akik segítik a hivatásos tűzoltóságok munkáját. Az állomány 
összetételével kapcsolatosan: Nógrád Vármegyei Katasztrófavédelmi Igazgatósággal rendszeresen 
végzünk toborzásokat. Ebből kifolyólag szolgálatszervezési feladatainkat maradéktanul elláttuk, 
szolgálatszervezésünkben problémát nem okozott. A rendszeres felvételi eljárásoknak köszönhetően 
elmondható -tavalyi felmérés alapján-, hogy 50 50%-a fiatalok aránya ami biztosítja a megfelelő utánpótlást, 
tehát hosszútávon el tudjuk látni a feladatainkat. Köszönöm szépen, én ennyit szerettem volna. Ha van még 
kérdés, természetesen válaszolnunk!  
 
Csach Gábor polgármester: Köszönjük szépen! Az átlagéletkorról országos adatot ismerek, ami 40 év alatt 
van. Én örülnék, ha legalább egy 40 év alatti képviselő lenne a testületünkben. Hajnal Sándornak adom 
meg a szót! 
 
Hajnal Sándor Mátyás: Köszönöm a szót! Egy dolgot tisztáznunk kellene. Említette a kirendeltségvezető 
úr, hogy magánszemélyek esetében a kéményseprő-ipari szolgáltatást meg kell rendelni. Mikor az ember 
rákeres az interneten, a weben arra, hogy katasztrófavédelem és kéményseprés, előugrik a Gazdasági 
Ellátó Igazgatóságnak a honlapja, ahol irányítószám alapján lehet lekérdezi magánszemélyként azt, hogy 
mikor várható a kéményseprő-ipari szolgáltató szervezet megjelenése. Rákerestem a Balassagyarmat, 
Bartha Elemér utcára. A weboldalon 30 napos intervallumot jelölnek ki. Nálam 6. hó 7. hó 1-től 30-ig terjedő 
időtartamban várható a kéményellenőrzés. Mondtad, hogy meg kell rendelni, a honlapon meg ezzel 
szemben olyan információ olvasható, hogy tervezve van, és én megtudhatom, hogy nagyjából mikor fog 
megjelenni a kéményseprő az én kéményemet ellenőrizni. Nyilván vállalkozás meg társasház esetében 
más a helyzet. De magánlakások, családi lakóépületek többségben vannak és ez a többség ugye otthon 
megnézi ezt a weboldalt, majd várja, hogy jöjjön a kéményseprő. Aki valószínűleg nem fog érkezni, hogyha 
neked van igazad és meg kell rendelni. Azonban ha nekem van igazam, akkor az adott hónapban meg fog 
jelenni a kéményseprő kéményt ellenőrizni és tanúsítványt kiállítanii. Itt most van egy ellentmondás. Oldjuk 
föl valahogy, mert ez így nem pontos! Köszönöm! 
 
Okolenszki Gábor alezredes: A társasházaknál, illetve a sor házaknál ott sormunkában látják el. A 
magánszemélyeknél pedig meg kell rendelni, ezeket a szolgáltatásokat és úgy fogják ellátni. 
 
Csach Gábor polgármester: Köszönjük szépen! Kérdezem, hogy a tűzoltóság, illetve a katasztrófavédelem 
tekintetében van-e még valakiben kérdés? Nem látok kérdést. Megkérem alezredes urakat, bár ezt akkor 
is megtettük, amikor a Kajdi kollégát üdvözöltük, tolmácsolják a kollégáik felé, hogy az Önök által végzett 
munka nem véletlenül a mentők mellett a legmegbecsültebb munka Magyarországon. Tolmácsolják minden 
gratulációnkat és köszönetünket ezért a munkáért, amit nap, mint nap végeznek.  
Javaslom a képviselő-testületnek, hogy az 1. számú határozati javaslatot a Nógrád Megyei 
Katasztrófavédelmi Igazgatóság Balassagyarmati Katasztrófavédelmi Kirendeltsége 2022.évi 
beszámolójának jóváhagyásáról szavazzuk meg. 

Csach Gábor polgármester szavazásra bocsájtja az 1. számú határozati javaslatot, melyet a képviselő-
testület 12 egyhangú igen szavazattal elfogadta.  

BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

65/2023.(IV.27.) h a t á r o z a t a 
a Nógrád Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Balassagyarmati Katasztrófavédelmi 

Kirendeltsége 2022. évi beszámolójának jóváhagyásáról 
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Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nógrád Megyei Katasztrófavédelmi 
Igazgatóság Balassagyarmati Katasztrófavédelmi Kirendeltségének 2022. évi beszámolóját a határozat 
mellékletében foglalt tartalommal jóváhagyja. 

Csach Gábor polgármester szavazásra bocsájtja a 2. számú határozati javaslatot a Nógrád Megyei 
Katasztrófavédelmi Igazgatóság Balassagyarmati Hivatásos Tűzoltóparancsnokság 2022.évi 
beszámolójának jóváhagyásáról, melyet a képviselő-testület 12 egyhangú igen mellett elfogadott. 

 

BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

66/2023.(IV.27.) h a t á r o z a t a 
a Nógrád Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Balassagyarmati Hivatásos Tűzoltó-

parancsnokság 2022. évi beszámolójának jóváhagyásáról 

 

Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nógrád Megyei Katasztrófavédelmi 
Igazgatóság Balassagyarmati Hivatásos Tűzoltó-parancsnoksága 2022. évi beszámolóját a határozat 
mellékletében foglalt tartalommal jóváhagyja. 

Csach Gábor polgármester: Köszönjük szépen az alezredes urak megjelenését! 
 
3.) Előterjesztés a VOLÁNBUSZ Zrt. autóbusszal végzett helyi személyszállítás közszolgáltatási 

tevékenységre vonatkozó, 2022. évi tájékoztatójának elfogadására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 

 
Csach Gábor polgármester: a 3. számú előterjesztés a Volánbusz Zrt. autóbusszal végzett helyi 
személyszállítási közszolgáltatási tevékenységre vonatkozó 22 évi tájékoztató elfogadásáról szól. Ahogy 
azt tesszük évek óta, a beszámolónak a vitatott pontjaira vonatkozóan teszünk megjegyzést és egyébként 
elfogadjuk a Volán beszámolója Gyenes Szilárdnak adom meg a szót  
 
Gyenes Szilárd: Köszönöm szépen a szót polgármester úr! Valóban egy régi gyakorlat, hogy így mindig 
elfogadjuk ezeket a beszámolókat, de azért engem megfogott az idei beszámoló. Részint azért, mert ugye 
azt látom belőle, hogy szépen beperelték a várost. 
 
Csach Gábor polgármester: Erről korábban is tájékoztattam a testületet., 
 
Gyenes Szilárd: A jegyzőasszonyt kérdezném, jól értelmezem, hogy amit ők leírnak annak az a lényege, 
hogy ezt ők jogszabály alapján többletigényként próbálják rajtunk behajtani? Nagyjából ez 200.000.000 
forint! Azért ez nem semmi! Azért ez komoly dolog és felveti bennem annak a gondolatát hogy hogy ezt 
2024 után főleg ha lejár a szerződés, hogy ezeket milyen kondíciókkal lehet majd újrakötni? Vagy egyáltalán 
érdemes-e? Vagy alternatív megoldásokba kell gondolkodni a városnak? Köszönöm!  
 
Csach Gábor polgármester: 2014-ben kötöttünk egy nagyon jó szerződést a Volánbusz Zrt-vel, amely évi 
6.000.000 forintos költségére, pályázati eljárás keretében látja el nekünk a helyijárati szolgáltatást. Néhány 
évvel később, mindenféle átszervezések után eszébe jutott a Volánnak, hogy kevés ez a pénz, de a Volán 
tulajdonképpen a pert nem azért indította el, mert olyan nagy meggyőződéssel lehet képviselni a saját 
álláspontjukat a veszteségeik tekintetében, hanem mert egyszerűen így tudta megvédeni a becsületét, hogy 
peresíti az ügyet. Ugyanis az önkormányzat részéről egy jól megfogalmazott szerződésről van szó, amit mi 
következetesen betartottunk, következetesen egyeztettünk velük, hogy hogyan lehet csökkenteni a 
veszteségeket. Egy idő után - jövőre jár le a szerződés- abban reménykedik, hogy ezeket az összegeket 
be tudja hajtani. Nekünk erre vonatkozóan komoly aggályaink vannak. Sikerdíjas szerződést kötöttünk 
ügyvéddel, annak a feladatnak a céljára, hogy ezt a pert az önkormányzat érdekeinek megfelelően 
menedzseljük. De ha adott esetben a legrosszabb forgatókönyv szerint, amely a mi álláspontunk szerint 
teljesen kizárt, a teljes összeget vissza kéne fizetnünk a Volánnak, akkor is elmondhatjuk, hogy 
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nagyságrendileg más városokhoz képest 5 éven keresztül 6.000.000 forintért működtettük a helyi járatot. 
Nem tudják érvényesíteni az igényeiket peres úton, ettől régebbi időszakra mikor tovább folytatják is, tehát 
még 193.000.000 forintos teher kapcsán is elmondhatja adott esetben a város hogy tulajdonképpen bagóért 
működött a helyijárati szolgáltatás a szerződéses időszak feléig. Azt pedig már elmondtam én is korábban, 
hogy 2024. decemberétől nyilvánvalóan nehéz lesz ilyen jó szerződést kötni, de dolgozunk azon, hogy adott 
esetben alternatív megoldások is legyenek, mert úgy gondolom, hogy az a 70-80 milliós igény, amivel most 
fellép Balassagyarmatra helyii járatok tekintetében a Volán, az túlzó. Gyenes Szilárdnak adom meg a szót!  
 
Gyenes Szilárd: Köszönöm! Amit a polgármester úr mondott annak örülök! Általában az a tapasztalatom, 
hogy nem igazán hallgatják meg a véleményünket, javaslatainkat. Nagyon sok tekintetben így van. Most is 
fölajánlom, hogy, szívesen részt veszünk egy alternatív megoldásban meg az előkészítésében, amiben 
testületi ülésen kívül nagyjából együtt lehet működni és ez gyakorlatilag konvergál a 0-val. Azt az 
ellentmondást is nagyon sajnálom, és azért is mondom itt el, hogy egy ilyen társaságnak is illene eljönnie. 
Sok éven keresztül eljártak a képviselők, mert egyébként teljesen önellentmondásos is az anyaguk. Leírja, 
hogy ők egyébként nem tesznek javaslatot díjemelésre, de akkor a másik oldalon meg bepereli a várost, 
hogy akkor hozzájussanak a pénzükhöz. Akkor ebbe mi a logika? Ezt szerettem volna megkérdezni, nagyon 
sajnálom, hogy nincsenek itt. Legalább jegyzőkönyvben legyen benne. Köszönöm szépen! 
 
Csach Gábor polgármester: A bírósági tárgyalás nyilvános lesz, közölni fogjuk a fejleményeket. 
Meggyőződésem, hogy jól fogunk ebből kijönni. Körülbelül olyan sikerekre számítok, mint amikor a Zöld híd 
Társulással pereskedtünk és aztán évekre visszamenőleg a Társulás most nyögi az elmaradt bérleti díjak 
megfizetését. Remélem, hogy nem mi leszünk a Társulási szerepben, hanem a Volán. Azt azért el kell 
mondani, hogy többször tettünk javaslatot az elmúlt években a Volánnak, hogy akár 
keresztfinanszírozással, - autóbuszállomás bérleti díja tekintetében- ,több mint 10 javaslatot tettünk, hogy 
mivel tudja csökkenteni a veszteségét. Nem engednek a 48-ból, ragaszkodnak ahhoz, hogy vagy mindent 
vagy semmit. Reméljük, hogy a bíróság helyesen fog dönteni. Köszönöm szépen! Teljesen igaza van 
képviselő úrnak, ezért vagyunk optimisták mert elég sok ellentmondással terhelt a volánbusz 
kommunikációja. Tevékenysége egyébként teljesen rendben működik. Nincs panasz a helyijárati 
szolgáltatásra. Bár évekig az volt a gyakorlat, hogy ők folyamatosan jelezték a kihasználatlan járatokat, 
hogy a szüntessük meg. Nagyjából mindenféle kommunikációjuk kimerül a veszteség-finanszírozásban, 
ahelyett, hogy előre lépnének. 
 
Hajnal Sándor Mátyás: Múltkori napirend után érdeklődtem a helyijárat szervezéséről Balassagyarmaton. 
A pozíciónk nagyjából elég stabil lehet ugyanis azt a választ kaptam, hogy a Volán egyetlen egy autóbuszt 
üzemeltet Balassagyarmat helyijárat közlekedés tekintetében. A helyijárati közlekedést úgy oldja meg, hogy 
a helyközi járatok, amikor végig hajtanak a Gyarmati utcákon akkor megállnak a helyijárati megállóban is. 
Gyakorlatilag egy társított tevékenységet folytatnak. Egy olyan tevékenységet, amit az ott tartózkodó utasok 
kifizettek nekik, tehát gyakorlatilag ez ha úgy vesszük plusz szolgáltatás. De valószínűleg nem lehet 100%-
ban elszámolni. Aki meg felszállt a helyijáratra, nyilván kifizeti a menetjegyét. Így kompenzálódik a 
megállások meg az elindulásokból eredő költség, meg az amortizáció és a javítási díjakat. Alapvetően 
vigyáznak ők arra, nehogy véletlenül túlzásba essenek, a teljesítés tekintetében. Most amikor viszont a 
kártérítésről van szó, akkor viszont hajlandóak a csillagos egekig is elmenni. Jelentősen túllőttek ők azon, 
amelybe nekik valójába kerülnének, akkor is, ha egyébként tisztes haszonnal számolnák el ezt  a 
tevékenységet Köszönöm! 
 
Csach Gábor polgármester: Pontosítanék. Bár eredetileg benne volt ez a szolgáltatás, amiről képviselő úr 
beszél a helyijárati menetrendbe, - hogy a helyközi járatok is helyijárati tarifával mehettek, -  illetve  
Balassagyarmaton ez úgy történt, hogy külön volt a helyközi járatokra bérlet meg jegy, de ezt is felmondtak 
Mivel a kilométerek Balassagyarmaton így jönnek össze, hogy a helyközi járati jegy- és bérlet drágább, mint 
a helyijárati volt, azon is veszteségük van, mert ezt megszüntették. Nem így oldja meg gazdaságosan a 
Volán, hanem úgy, hogy a buszpályaudvaron pihenő éppen szolgálatban nem lévő helyközi buszok és 
sofőrök látják el a helyijáratú feladatokat. Itt az a történet merül fel, hogy hogyan könyvelik?   
Nem látok más hozzászólást. Aki támogatja a Volánbusz Zrt autóbusszal végzett helyi személyszállítás 
közszolgáltatási tevékenységére vonatkozó, 2022.évi tájékoztatójának elfogadásáról szóló határozati 
javaslatot az igen szavazatával jelezze. 
 



10 
 

Csach Gábor polgármester szavazásra bocsájtja a határozati javaslatot, melyet a képviselő-testület 
képviselő testület 11 igen szavazattal és 1 tartózkodással elfogadott. 

 
BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 
67/2023.(IV.27.) h a t á r o z a t a 

a VOLÁNBUSZ Zrt autóbusszal végzett helyi személyszállítás közszolgáltatási tevékenységre 
vonatkozó, 2022. évi beszámolójának elfogadásáról 

1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a VOLÁNBUSZ Zrt. autóbusszal 
végzett helyi személyszállítás közszolgáltatási tevékenységre vonatkozó, 2022. évi beszámolóját 
annak 4.1.2, 4.1.3, 4.1.7. és 4.2. pontja kivételével fogadja el.  
 

2.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a VOLÁNBUSZ Zrt. közszolgáltatási 
tevékenységgel összefüggő, bevételekkel nem fedezett, a közszolgáltatási kötelezettség miatt felmerült 
indokolt költségeinek, valamint az ésszerű nyereségének elismerésére és megtérítésére vonatkozó 
igényét nem tartja megalapozottnak, ezért azt nem teljesíti. 

 

3.) A Képviselő-testület felkéri a jegyzőt, hogy a közszolgáltatót a határozat megküldésével tájékoztassa a 
döntésről. 

 

Határidő: 2023. május 31. 
Felelős:  dr. Varga Andrea jegyző 
 

4.) Előterjesztés a Balassagyarmati Járásbíróság ülnökeinek megválasztására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 

 
Csach Gábor polgármester: A következő napirendi pont a Járásbíróság ülnökeinek megválasztásáról szól. 
A javasoltak közül itt van körünkben Borkó Edit, Knyazoviczkiné Rutai Gabriella igazgató asszony, Fábry 
Jánosné. Az előterjesztést nem tárgyalták a bizottságok, testületi hatáskör. Az előterjesztésből olvashatjuk, 
hogy a bíróság továbbra is javasolja 3 ülnöknek a megválasztását, illetve van még 2 jelentkezőnk, akik 
közül majd valakit ki kell választanunk erre a feladatra Nem tudom van-e kérdés, vélemény? A jelöltek 
szeretnének-e egyéb kiegészítést fűzni ehhez? Képviselőtársaim, akkor azt javaslom, hogy mindenkiről 
szavazzunk. 

Először Borkó Edit jelöltet teszem fel szavazásra. Ki az, aki támogatja az ifjúsági ülnöki megválasztását?   
 
Borkó Editet a Képviselő testület 12 egyhangú igen szavazattal támogatja.. 

Molnár Jánosról szavazunk: 11 igen szavazat, 1 tartózkodás.  

Telek Tiborról szavazunk. A szavazás eredménye 12 egyhangú igen 

Most Knyazoviczkiné Rutai Gabriellát teszem fel szavazásra. A Képviselő-testület 6 igen szavazat és 6 
tartózkodás mellett foglalt állást. 

Fábri Jánosnét teszem fel szavazásra. A Képviselő-testület 12 igen szavazattal támogatja. 

Összeállt a lista: Borkó Edit, Molnár János, Telek Tibor, és Fábry Jánosné. Aki ezekkel a nevekkel az 
ülnökök megválasztásáról szóló határozatot elfogadja, igen szavazatával jelezze. 

 
A Képviselő-testület a határozatot 12 igen szavazattal elfogadta. 
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BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

68/2023.(IV.27.) h a t á r o z a t a 
a Balassagyarmati Járásbíróság ülnökeinek megválasztásáról 

 

1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a bírák jogállásáról és javadalmazásáról 
szóló 2011. évi CLXII. törvény 215. § (1) bekezdése szerinti hatáskörében eljárva a Balassagyarmati 
Járásbírósághoz a fiatalkorúak büntető ügyeiben eljáró ülnöknek  

- Borkó Edit  2660 Balassagyarmat, Árnyas utca 22.  
- Molnár János  2660 Balassagyarmat, Veres Pálné utca 44.  
- Telek Tibor  2660 Balassagyarmat, Szügyi út 49. szám alatti, 
- Fábri Jánosné 2660 Balassagyarmat, Rákóczi fejedelem út 85. B. lph. 3/4. szám alatti, 
lakosokat megválasztja. 

2.) A Képviselő-testülete felkéri a polgármestert, hogy a határozatot valamennyi szükséges irattal együtt a 
Balassagyarmati Járásbíróság Elnökének küldje meg és gondoskodjon a megválasztott ülnök részére a 
megbízólevél átadásáról. 

 

Határidő: 2023. április 30. 
Felelős:  Csach Gábor polgármester 

 

5.) Tájékoztatás Balassagyarmat Város közvilágítási hálózatának fejlesztéséről 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 

 
Csach Gábor polgármester: Ez tulajdonképpen egy tájékoztató. Annyival lehet egyébként kiegészíteni, 
hogy jelen állapotában Balassagyarmat város közvilágítása megfelel azoknak a jogszabályokban előírt, 
megfelelő fényerejű illetve üzembiztos, korszerű közvilágításnak, ami elvárható egy ilyen városban. 
Tulajdonképpen a továbbfejlesztés, illetve apróbb javítások, fogyasztás csökkentő led lámpára való cserék 
vannak hátra. Ezen munkákról javaslatot teszek majd a testület elé. Most a beszámoló arról szól, hogy az 
elmúlt években sikerült a közvilágítást szalonképessé tenni. Kérdés, vélemény ezzel kapcsolatban van-e? 
Nem látok. 
Aki támogatja a tájékoztatás elfogadását Balassagyarmat Város közvilágítási hálózatának fejlesztésről, igen 
szavazatával jelezze  
A Képviselő-testület a határozatot 12 igen szavazattal elfogadta. 
 

BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

69/2023.(IV.27.) h a t á r o z a t a 
Balassagyarmat Város közvilágítás fejlesztéséről szóló tájékoztatás elfogadásáról 

 

Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a közvilágítási fejlesztésről szóló 
tájékoztatást az előterjesztésben foglalt tartalommal elfogadja. 

 

6.) Előterjesztés a Pro Musica Balassagyarmat Alapítvány támogatására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 

 
Csach Gábor polgármester: Az alapítványok és Közalapítványok esetében a képviselő-testület adhat 
támogatást. A polgármesteri keretből a zeneiskolai Pro Musica Balassagyarmat Alapítványnak nyújtunk 
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150.000 forint támogatást. Javaslom az előterjesztést. Nem látok hozzászólást, aki támogatja az 
előterjesztést a Pro Musica Balassagyarmat Alapítvány támogatására az kérem, igen szavazatával jelezze. 
 
A Képviselő-testület a határozatot 12 igen szavazattal elfogadta. 
 

 
BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 
70/2023.(IV.27.) h a t á r o z a t a 

a Pro Musica Balassagyarmat Alapítvány támogatásáról 
 

1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülte a Pro Musica Balassagyarmat Alapítvány 
számára rendezvények megvalósításához szükséges költségek fedezetére 150.000,- Ft, azaz 
egyszázötvenezer forintos támogatást nyújt. 

 
2.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felkéri a polgármestert, hogy a döntésről 

az érintetteket tájékoztassa, valamint a támogatott Alapítvánnyal a szerződést kösse meg. 
 

Határidő: 2023. május 31. 
Felelős:  Csach Gábor polgármester 

 
7.) Előterjesztés Balassagyarmat Város Önkormányzata és irányítása alá tartozó költségvetési szervei, a 

Közös Önkormányzati Hivatal és a hozzá tartozó önkormányzatok 2022. évi összefoglaló ellenőrzési 
jelentésének elfogadására     
Előterjesztő: dr. Varga Andrea jegyző 

Csach Gábor polgármester: Kérdezem a jegyző asszonyt, van-e kiegészíteni valója az előterjesztéshez? 
Nincsen. Kérdezem képviselőtársaimat, van-e kérdés, vélemény? Nem látok hozzászólót. Aki támogatja a 
beszámoló elfogadását igen szavazatával jelezze. 
A képviselő testület a beszámolót 12 egyhangú igen szavazattal elfogadta. 
 

BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA  
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

71/2023.(IV.27.) h a t á r o z a t a 
Balassagyarmat Város Önkormányzata és irányítása alá tartozó költségvetési szervei 

 2022. évi összefoglaló ellenőrzési jelentésének elfogadásáról 
 

1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozat mellékletében foglalt 
tartalommal elfogadja a Balassagyarmat Város Önkormányzata és irányítása alá tartozó költségvetési 
szervei 2022. évi összefoglaló ellenőrzési jelentését. 

 

2.) A Képviselő-testület felkéri a jegyzőt a szükséges intézkedések megtételére. 
 

Határidő:  2023. május 31. 
Felelős:  Csach Gábor polgármester  

dr. Varga Andrea jegyző 
 

8.) Vagyoni és lakásügyek: 
a. Előterjesztés a Balassagyarmat, Dózsa György út 39. fsz. 1. ajtószám alatti lakás 

hasznosítására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
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Csach Gábor polgármester: Következnek a vagyoni ügyek. Elsőként egy lakásügy a Dózsa György út 39. 
földszint egyes lakás pályázati úton való értékesítéséről. Kérdést, véleményt nem látok, aki támogatja az 
előterjesztést igen szavazatával jelezze  

A Képviselő-testület a határozati javaslatot 12 egyhangú igen szavazattal elfogadta. 

BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

72/2023.(IV.27.)   h a t á r o z a t a 
a Balassagyarmat, Dózsa Gy. út 39. fsz. 1. ajtószám alatti 

 lakás hasznosításáról 
 

1.) Balassagyarmat Város Önkormányzata, az önkormányzat tulajdonában lévő lakások bérletéről, és a 
lakbérek mértékéről szóló 21/2004.(VI.30.) számú önkormányzati rendelete alapján a Balassagyarmat, 
Dózsa Gy. út 39. fsz. 1. ajtószám alatti 61 m2-es; 2 szobás, komfortos komfortfokozatú lakásra nem 
szociális alapon, határozott időre, 3 évre pályázatot ír ki, az alábbi kikötésekkel: 

- leendő bérlő(k) az önkormányzat felé fennálló tartozást megfizeti(k),  
- az ingatlan megtekintett állapotban kerül bérbeadásra, a leendő bérlő(k) a lakás műszaki 

állapotát ismerik, ezt a pályázati adatlap aláírásával elismerik, a lakás műszaki állapotával 
kapcsolatban az önkormányzat felé semmiféle igénnyel nem élhetnek. 

- Az Önkormányzat hozzájárul ahhoz, hogy a leendő bérlő(k) által – a lakás saját költségen történő 
felújítását elvégezz(ék) – azzal, hogy a felújítás során felmerülő költségek megtérítését, sem 
jogalap nélküli gazdagodás sem egyéb jogcímen a leendő bérlő(k) az Önkormányzattól nem 
igényelhetik.  

 

2.) A lakás rendeltetésszerű használatával kapcsolatos kiadások a leendő bérlő(ke)t terhelik. 
 
3.) Amennyiben a pályázati kiírás eredménytelen, a Képviselő-testület új döntést hoz az ingatlan 

hasznosítására vonatkozóan. 
Határidő: a pályázat kiírására: 2023. május 15. 
Felelős:  Csach Gábor polgármester 
 

b.) Előterjesztés a Balassagyarmat, 9 hrsz-ú ingatlannal kapcsolatos döntések meghozatalára 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester  

Csach Gábor polgármester: Az Aniger ház mögötti egykori virágüzlet, most Földmérő Iroda területével 
növeljük a zöld területet a ligetben. Eltűnik egy érthetetlen szörnyű építmény, Sikerült megegyezni és 
szerintem egy nagyon jó megegyezés született ebben a helyzetben. Lombos Istvánnak adom meg a 
szót  
 
Lombos István Pál: Köszönöm szépen polgármester úr a szót! Tisztelt képviselő-testület! Tegnap a 
Pénzügyi Bizottságnak az előterjesztés kapcsán volt egy felvetése, bizonyos mértékig vita is. Arra, hogy 
a zöldterületet növelni akarjuk nincs kifogás. A másik kérdés, hogy a csere az milyen módon zajlik le. 
Egy 52- vagy 54 négyzetméteres önkormányzati lakást adnánk cserébe a földmérőknek ahelyett a 
helyiség helyett. Egyébként az ingatlan az övéké, de az altalaj önkormányzati és még csak a helyrajzi 
szám szerint sincs bejegyezve a földhivatalba. Én úgy gondolom, hogy 6.400.000 forintos vételár, ami 
áfa mentes, elfogadható. De ha azt nézzük, hogy 13 évig tart a lakás lakbérének a lelakása, és ezért a 
pénz addig az ablakba maradna. Úgy gondolom, hogy talán nem egy önkormányzati lakást kellene 
fölajánlani a földmérő uraknak, hanem egy olyan üzlethelyiséget, ami a városba ezerféle van üresen, 
és amiből tudom, hogy a Rákóczi 46 48 alatti üzlethelyiséget megfelelőnek találták. Az igaz, hogy az 
ottani bérleti díj nem fedezni a 6.400.000 forintos bér- illetve árnak a13 évi lelakását ez kétségtelen, de 
én úgy gondolom, hogy egy teljesen önkéntes rendeletmódosítással, egy egyszerű döntéssel az 
önkormányzat képviselő-testülete hozhatna olyan döntést, hogy ezt az összeget 13 év alatt lakja le ott 
abba az üzlethelyiségbe ez a földmérő társaság. Úgy látom, hogy felszabadulhat egy olyan 54 vagy 52 
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négyzetméteres önkormányzati lakás, amelybe akár egy fiatal családot is el lehetne helyezni. 
Balassagyarmaton, amelyre igen nagy igény van, de ezt valamennyien tudjuk. Én azt javaslom, hogy 
azt beszéljük meg, és ha az megfelel és kivitelezhető, akkor úgy gondolom, hogy ilyen megoldással 
talán jobb megoldás lehet. Köszönöm szépen! 
 
Csach Gábor polgármester ezek ellenére az elhangzott érvek kapcsán a Pénzügyi Bizottság 
egyhangúlag támogatta a határozatot. Nem voltam ott a bizottsági ülésen, de talán elhangzott az áfa 
problémája. Nem tudjuk megcsinálni azt, hogy a rendeletünktől eltérő értékben adjuk ki bérbe. 
Körülbelül 7-8 évre jön ki, ugyanez a történet, ha üzlethelyiségként adunk ki. Nem gondolom, hogy egy 
helyi vállalkozásnak 7.000.000 forintot oda kéne adnunk, Rendeletet kellene módosítanunk, nagyon 
macerás. Ők ezt elfogadták. Az alaphelyzet az, hogy mi kérünk. Ha én meg akarok valamit szerezni, 
akkor ő mondja meg, hogy mennyiért. Ennyit a 6 és fél millióról. Nem tudunk ezzel a helyzettel mit 
csinálni. A kisajátítás évekig elhúzódik, nem jutunk egyről a kettőre és összeveszünk egy egyébként 
korrekt helyi vállalkozással. Ilyen szervezet, iroda nincsen Balassagyarmaton, tehát én úgy gondolom, 
hogy ez egy jó kompromisszum én azt tudom megígérni Képviselő úr, hogy 13 év alatt biztos építünk 
lakásokat, ha mi leszünk a városvezetésben. Egyébként tegnapi napon volt bejárás. Nagyon úgy néz 
ki, hogy újabb 2 lakást tudunk szerezni végre. egy 10 év után lezáruló nemzeti vagyonkezelés vita után. 
És a kórház is kap kettőt. Megnyílik az út, hogy a Gansel udvarban lévő lakást is végre felújíthatjuk. 
Úgyhogy ígérem képviselő úr, hogy pótoljuk azt a lakást. Ez egy elfogadott kompromisszum, de ettől 
még vegyem ezt módosító javaslatnak? A 2-es számú határozati javaslat módosul. ha elfogadjuk elnök 
úr javaslatát, mégpedig úgy, hogy a másik ingatlan kerül be a első pontba. Nyilván majd beírjuk 
pontosan, hogy nem az Ipolyjáró 2 4 számú lakás, hanem a Rákóczi út 46 48/D üzlethelyiség. 
 
Csach Gábor polgármester: Először Lombos István módosító javaslatát teszem fel szavazásra, hogy 
ne az Ipolyjáró 2-4.szám alatti lakást, hanem a Rákóczi út 46-48-ban található üzlethelyiséget adjuk ki 
bérbe. 
A Képviselő-testület a módosító javaslatot 3 igen, 4 nem, 5 tartózkodás mellett nem támogatta. 
 
Csach Gábor polgármester az 1. számú határozatot teszi fel szavazásra, melyet a Képviselő-testület 
8 igen, 1 nem, 3 tartózkodás mellett elfogadott. 
 

BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
 KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

73/2023.(IV.27.) h a t á r o z a t a 
a Balassagyarmat, 9 hrsz-ú ingatlanon épület megvásárlásáról 

 
1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megvásárolja az ingatlan-

nyilvántartásban fel nem tüntetett, 31m2 alapterületű, Balassagyarmat, 9 hrsz-ú ingatlanon található 
iroda épületet Tóth Tamás és Péter Gábor magánszemélyektől 6.400.000.- azaz hatmillió-négyszázezer 
forintos vételáron. 

2.) A Képviselő-testület felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések megtételére, és az adásvételi 
szerződés aláírására. 

 

Határidő: az adásvételi szerződés megkötésére: 2023. május 30. 
Felelős:  Csach Gábor polgármester 

Csach Gábor polgármester: A 2. számú határozati javaslatról szavazzunk: 
 

A Képviselő testület a 2. számú határozati javaslatot 9 igen, 0 nem, 3 tartózkodás mellett elfogadta. 
 

BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

74/2023.(IV.27.) h a t á r o z a t a 
a Balassagyarmat, Ipolyjáró út 2-4 szám A lépcsőház, földszint 6. számú lakás 

 hasznosításáról 
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1.) Balassagyarmat Város Önkormányzata az önkormányzat tulajdonában lévő lakások bérletéről, és a 
lakbérek mértékéről szóló 21/2004.(VI.30.) számú önkormányzati rendelet alapján a Balassagyarmat, 
Ipolyjáró út 2-4 szám A lépcsőház, földszint 6. számú lakást költségelven, 2023. június 1. napjától 
határozott időre, 13 évre bérbe adja Péter Gábor (2660 Balassagyarmat, Veres Pálné 38., szül. hely és 
idő: a.n.:) és Tóth Tamás Ágoston (Balassagyarmat, Deák F. u. 24. szám alatti lakos, szül. hely és idő:., 
an) bérlőtársak részére, 822Ft/m2/hó bérleti díjért. 

 
2.) A Képviselő-testület felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések megtételére és a bérleti 

szerződés aláírására.  
 

Határidő: a szerződés megkötésére: 2023. május 30. 
Felelős:  Csach Gábor polgármester 

 
c.) Előterjesztés a balassagyarmati 3148/5. hrsz-ú ingatlanra vonatkozó bérleti szerződés 

megszüntetésére      
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 

 
Csach Gábor polgármester: Következik a 8 C napirendi pont, a 3148/5-ös helyrajzi számú Szügyi úti telepre 
vonatkozó bérleti szerződés megszüntetéséről. Gyenes Szilárdnak adom meg a szót  
 
Gyenes Szilárd: Köszönöm szépen a szót Polgármester úr! Ugye jól gondolom, hogy jelen pillanatban ezen 
a telephelyen van még a Zöld hídnak az ügyfélszolgálata is, és ugye akkor a Városüzemeltetési Kft. bérli? 
De nem értem a logikáját, hogy megszüntetjük és? Tehát mi a folyománya ennek a történetnek? Merthogy 
egyébként, amit ő bérleti díjként most befizet a városba- noha még nincs ott- azt ő el tudja számolni a 
költségei között. Akkor nem jó nekünk ez az 1.000.000, vagy mit tudom én mennyi? Én arra vagyok kíváncsi, 
hogy mi a további terv? Most akkor nem akarjuk, hogy odaköltözzenek, vagy akarjuk? Erről szeretnék 
információt kapni! 
 
Csach Gábor polgármester:.2 alapvető oka van, hogy ezt megcsináljuk. Az egyik az, hogy a 
Városüzemeltetési Kft. 7 éve nem tudta lemenedzselni azt, hogy átkerüljenek oda. Abban bízunk, hogy mi 
ezt a költözést,- már ha 2023. december 31.után is igényt tart majd a MOL a jelenlegi hulladékszállítás 
működtetésre és szolgáltatásra-, akkor az a szándékunk, hogy az idei évben őket oda költöztetjük és erre 
vonatkozóan hatékonyabb ügyintézést látok az önkormányzat részéről, mint a Kft. részéről. A másik indok 
az, hogy a MOL-nak meg az államnak július után véletlenül se jusson eszébe, hogy einstandolja, mint 
hulladék vagyont. Az ügyfélszolgálat megmarad, bár még mindig nem kötött bérleti szerződést a Kft. az 
ügyfélszolgálat működtetésére. Mi ezt azonnal megkötjük, mert különben mennek. Tárgyalásban vagyunk 
az egyik szomszéddal, aki egy területrészt fog bérelni belőle. A kieső bevételek tekintetében is meglesz a 
forrásunk. Erről a májusi testületi ülésen lesz szó. Folyamatban van a polgári védelmi ügy, erről előző 
testületi ülésen szavaztunk. Tovább növeljük a területet is, Minden a legjobb forgatókönyv szerint alakul. 
Most már csak az lenne a jó, ha látnám azt, hogy a Városüzemeltetési kft-nek a jövője hogyan alakul.  
 
Lombos István Pál: Bocsánatot kérek Polgármester úr, de akkor csak annyit kérdeznék, hogy akkor ezek  
szerint a Városüzemeltetési Kft. a jelenlegi helyéről nem költözik?  
 
Csach Gábor polgármester: Dehogynem.  
 
Lombos István Pál: Már 7 éve várunk rá, hogy az Árpád utcai vízelvezetés megoldódjon. Az az oka, hogy 
nem tud megoldódni, hogy a városüzemeltetés még mindig ott van. 
 
Csach Gábor polgármester: most úgy látom, hogy annak az esélye, hogy az fél éven belül megvalósuljon, 
akkor jöhet létre, ha mi kézbe vesszük a dolgokat. Nem tudjuk, hogy mi lesz 2023. december 31. után.  
Most az a status quo, hogy júliustól december 31-ig ugyanazok az alvállalkozók, ugyanazokkal a 
szereplőkkel végzik a szolgáltatást. A MOL hivatalos kérése volt minden közszolgáltató felé, hogy semmi 
nem változhat decemberig. Őszintén remélem, hogy a finanszírozás, az változni fog, mert majd a következő 
havi testületi ülésen látni fogjuk, hogy a tavalyi év, hogy alakult a Városüzemeltetési kft-nek. 
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Gyenes Szilárd: Nekem egyébként ez összefügg azért a hulladékgazdálkodással, ahol egyébként nem jó 
irányba, katasztrofális irányba mennek a dolgok. Most is, ezekben a napokban meg órákban is a pesti 
agglomerációból kamionszám hordják be a hulladékot a nógrádmarcali lerakóba. Sokszor szóvá tettem, 
sajnálom, hogy nem keltett ez nagyobb visszhangot. Én hiányolom Igazgató urat, hogy miért nincs itt. 
Megkérdezném, hogy hogy miért nem lehetett 7 évig ezt elintézni? A másik meg, azért mi egy csapat 
vagyunk, tehát akkor miért nem tudtunk segíteni? Nem az lett volna az érdek? Ha most meg tudja oldani a 
hivatal, akkor nem tudott volna „alányúlni” egy picit, hogy föl legyenek gyorsítva az események? Ettől 
függetlenül a bérleti szerződés megszüntetését én tudom támogatni, pont azért, amit polgármester úr 
mondott, hogy az önkormányzati vagyon, az nemzeti vagyont. Akkor veszik el, amikor akarják. Én kérem 
azt, hogy a későbbiekben, ha olyan előterjesztés van, amely a város cégét vagy intézményét érinti, akkor 
legyen itt az Igazgató úr. A másik, előterjesztés szintjén azt szeretném kérni, hogy legyenek már egy kicsit 
komplexebbek, hogy lássuk, mi a következő lépés, ha már egyébként 2 testületi ülés között nincs olyan 
együttműködés, ami elvárható lenne. Ha az előterjesztés szintjén kicsit távlatokba jelenne meg, már 
könnyebb lenne eldönteni, hogy az ember támogatja vagy nem. Köszönöm szépen!  
 
Csach Gábor polgármester: Erre csak azt tudom mondani, hogy múlt héten még teljesen más koncepció 
volt a Városüzemeltetési Kft.-re vonatkozóan, amely a hét elején változott meg. Nem az Alkotmány a 
hivatkozási alap Képviselő úr, hiszen önkormányzati vagyon marad. Az Alkotmány alapján nem lehet 
vagyont einstandolni önkormányzatoktól, hanem a hulladéktörvénynek vannak olyan passzusai, amelyben, 
bár kártalanítási kötelezettség mellett, de a hulladék gazdálkodással kapcsolatos vagyonelemeket igénybe 
veheti az állam. Ez okozza a problémát.  
 
Hajnal Sándor Mátyás: Köszönöm a szót! Volt nekünk egy Városüzemeltetés Kft.-nk, ami a hulladékkal 
kapcsolatos feladatokat végezte. Ezt fölajánlottuk egy kecskeméti hulladékos cégnek megvásárlásra. Úgy 
volt, hogy meg is vásárolják. A Képviselő-testület ezzel párhuzamosan döntött arról, hogy létrehoz egy 
másik kft-t, a Városközponti Kft-t, és a Kovács Csaba ügyvezető urat megbíztuk a Városközpont Kft. 
vezetésével és mindemellett egy személyben még ellátja átmenetileg a Városüzemeltetési feladatokat is, 
amíg el nem lesz adva. Kiegészítettük neki a bérét, hogy majd 2 munkakört lát el. Hosszú időn keresztül 
napirenden volt, hogy a Városüzemeltetési Kft., aztán majd a városi feladatokat ellátó Városközpont Kft. 
szintén átkerül majd a Polgárvédelmi bázis mögötti területre, aminek most a bérleti díjáról tárgyalunk. Több 
egymást követő határidő nem került megvalósításra. A mai napig se költöztek oda. Az, hogy fizetik-e a díjat? 
Az anyagban is benne van. Érdeklődöm, hogy akkor a Városüzemeltetési Kft.-t nem sikerült eladni? Mi lett 
a Városközponti kft-vel, melynek a létrehozásáról a Képviselő-testület döntött? Mit csinál most? A 
Városközponti Kft. ki fog költözni? Mind a 2 költözik? Egyik sem fizet bérleti díjat? Egy kicsit zavaros a kép. 
Segítene Polgármester úr ezt eloszlatni? 
 
Csach Gábor polgármester: Természetesen. Pontosítsuk: a Városközpont Kft-nek ehhez az ügyhöz semmi 
köze nincsen. Leválasztottuk a hulladékgazdálkodásról minden olyan tevékenységet, ami nem 
hulladékgazdálkodás a Városüzemeltetési Kft-nél. Pontosan 3 üzlethelyiség üzemeltetési jogát, illetve a 
városhoz tartozó fizetős parkoló üzemeltetési jogát, illetve egy Patvarci út társasház fűtését jelent. Ennyi a 
cég portfóliója. Ez egy egyszemélyes cég. Perpillanat a Városüzemeltetési Kft. dolgozóival van működtetve. 
A cég kiválóan működik, de ehhez az ügylethez semmi köze nincsen. A Városüzemeltetési Kft-t nem sikerült 
eladni. Az NHSZ is adott vásárlási jogot, a most még állami, de majd MOL-hoz kerülő cég is szerette volna 
megvenni. Kapott miniszteri engedélyt, de mivel ki kellett volna lépnünk a Zöld híd társulásból, hogy ez 
működhessen, nem tudtuk megtenni. Elállt a vételtől, a kecskemétinek pedig a miniszter tiltotta meg, hogy 
megvegye. Most pedig a MOL tiltotta meg. Az a célunk, hogy ha működni fog a cég, akkor az fél éven belül 
kiköltözzön, hogy végre ott felszabaduljon nemcsak az Árpád utca, hanem megtörténhessen az ingatlanok 
értékesítése is, amire egyébként folyamatos érdeklődés van. 
 
Gyenes Szilárd: Köszönöm szépen! Ma 2 nagyon fontos érdek van: az, hogy megmaradjon a 
Városüzemeltetési Kft. és el tudja látni a hulladékgazdálkodást. A színvonaltalanság színvonaltalansága 
van a környéken. Egy felüdítő sziget, ami ezzel a saját céggel Balassagyarmaton történik. Dráma, ami a 
hulladékgazdálkodásba van, nagyjából 20 évet mentünk vissza az időbe. „Terepszínű klott gatyás meg 
fehér tornacipős emberkék, ócska autókba gyűjtik a hulladékot, falvakba meg a környékben. és minden 
létező dolgot öntenek össze, amit az emberek szétválogatnak. A többi az bohóckodás.” De egyetlen egy 
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minőségi sziget maradt, az a saját cégünk, amit én annak idején egyébként szerettem volna a város 
érdekében beintegrálni egy nagyobb rendszerbe. Mára megfordult a helyzet. Most csak egy bérleti 
szerződésről van szó, de ennek komoly folyományai vannak és én azt kérem képviselőtársaimtól, hogy 
támogassuk ezt a bérleti szerződés megszüntetést. De szeretném legalább középtávon azokat az 
információkat meg szakmai dolgokat összerakni, amivel jó döntést lehet hozni. Azt kérem, hogy ne hagyjon 
ki minket ebből. Csak ez a kérdésem! Köszönöm szépen! 
  
Csach Gábor polgármester: Jogszabály szerint se tudnám, még ha szeretném se! 
 
Hajnal Sándor Mátyás: Köszönöm a választ! Sokat segített a puzzle összerakásába, ezidáig annyit tudtunk 
csak, hogy a város alapított egy új kft-t, ami minimum 3.000.000 forintos alaptőke volt, adóbevallások, éves 
értékelések, a cégbíróság felé a jelentések, egyebek. Alapvetően, valami költsége az biztosan volt. A 
képviselő-testületig csak az alapítás jutott el.. Az, hogy több feladatot terveztünk neki, ami egyébként 
nyilvánvalóan következik abból, hogy a Kovács Csaba ügyvezető úr a fő bérét ennek a Városközponti kft-
nek az ügyvezetőségét kapja, ez az alapbére. Tehát az a fő tevékenysége Kap a maradék időre 
bérkiegészítést azért, hogy ellássa a Városüzemeltetési Kft. feladatait. Az eladásra szánt 
Városüzemeltetési Kft.-nél. Az, hogy kútba esett az eladása, - addig csak az tárgyaltuk, hogy kinek és mikor 
adjuk el - tehát alapvetően itt a polgármesteri hivatal vezetése és a Képviselő-testület tájékoztatása súlyos 
zavarokkal küszködik. Az az érzésem, hogy olyan dolgokról nem tájékoztatja a Képviselő-testület tagjait - 
engem biztosan nem -. a többiek jelezzék, ha ők ezeket a tájékoztatásokat megkaptak, amiről egyébként 
úgy gondolom, hogy ildomos lenne, mert ebben az ügyben már ellentétes vagy ellentmondó döntéseket 
hozott. Több tájékoztatással messzebbre jutnánk. Zavarok adódnak, hogy nekünk kell a leírt ügyekből 
összerakosgatni, hogy mi a franc történik a háttérben. Közben döntéseket hozott. Mi a döntéseket más 
ügyekben hoztuk meg, másféle iránnyal, másféle feladat ellátási módok jövőképével. Köszönöm!  
 
Csach Gábor polgármester: Hát vissza kell fogni magam a személyeskedéstől. Sándor rosszul tudod. Pont 
fordítva van. Ráadásul tavaly tárgyaltuk már a Kft. beszámolóját, ahol mindenki írásos tájékoztatást kapott 
arról, hogy ezek az értékesítési folyamatok miért nem jöttek létre. Mi, mindenről részletes tájékoztatást 
nyújtottunk minden képviselőnek. Hát, ha nem figyeltél, vagy elveszítetted a fonalat, az egy másik tészta. 
Testületi ülésen kívül állok rendelkezésedre és elmagyarázom, hogy mi hogy történt. A 2021 évi 
beszámolóra sor került, a cégszétválasztás folyamatakor, az igazgatói kinevezésnél, a cégvezető 
megbízásainak hosszabbításakor maga az igazgató is beszámolt sok mindenről. Abban igaza van Gyenes 
Szilárdnak, hogy a jövőre vonatkozóan viszont hiányosak az információk. Megnyugtatom nekünk is, 2022. 
év elején folyamatban van lett volna egy másik konstrukció, amivel megoldottuk volna ezt a helyzetet. Az 
ember tervez, Isten végez. Lezárom a napirendi pontot. Más hozzászólást nem látok.  
 
Csach Gábor polgármester a határozati javaslatot a balassagyarmati 3148/5. hrsz-ú ingatlanra a 
Balassagyarmati Városüzemeltetési Nonprofit Kft-vel kötött bérleti szerződés közös megegyezéssel történő 
megszüntetésére teszi fel szavazásra, melyet a Képviselő-testület 12 igen szavazattal elfogadott 

 
BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 
75/2023.(IV.27.) h a t á r o z a t a 

a balassagyarmati 3148/5. hrsz-ú ingatlanra  
a Balassagyarmati Városüzemeltetési Nonprofit Kft-vel kötött 

 bérleti szerződés közös megegyezéssel történő megszüntetésére 
 

1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a balassagyarmati 3148/5. hrsz. alatt 
felvett, telephely, raktár megnevezésű, 1 ha 9324 m2 területű ingatlanra a Balassagyarmati 
Városüzemeltetési Nonprofit Kft-vel Balassagyarmaton, 2016. november 02. napján kötött, majd 2019. 
január 1. napjával módosított bérleti szerződést közös megegyezéssel 2023. április 30., 2023. május 1. 
fordulónappal megszüntetik.  
 

2.) A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a szükséges intézkedések megtételére.   
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Határidő: 2023. május 1. 
Felelős:  Csach Gábor polgármester  
 

d.) Előterjesztés térítésmentes átadásra vonatkozó megállapodás jóváhagyására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
 
Csach Gábor polgármester: Egy 2009-es körforgalom építés kapcsán a területrendezésekre vonatkozik az 
előterjesztés.  
Csach Gábor polgármester a határozati javaslatot a térítésmentes átadásról szóló megállapodás 
jóváhagyásáról a szügyi úti körforgalom kapcsán szavazásra bocsájtja, melyet a Képviselő testület 12 igen 
szavazattal elfogadott. 

BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

76/2023.(IV.27.) h a t á r o z a t a 
térítésmentes átadásról szóló megállapodás jóváhagyásáról 

 
1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozat mellékletében foglalt 

tartalommal jóváhagyja az „Ingatlan tulajdonjogának térítésmentes átadásáról” szóló megállapodás 
tervezetét. 

 

2.) A Képviselő-testület felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések megtételére és felhatalmazza a 
megállapodás aláírására. 

 

Határidő: 2023. szeptember 30. 
Felelős:  Csach Gábor polgármester 
 
9.) Beszámoló a 2022. évi sportegyesületi támogatásokra biztosított összegekkel való elszámolásokról 

Előterjesztő: Frankó Viktória a Kulturális Bizottság elnöke 

Frankó Viktória: Tisztelt Polgármester Úr! Tisztelt Képviselő-testület! A Kulturális Bizottság 2022. évben is 
döntött a nem látvány-csapatsport egyesületek működési támogatásáról, illetve a sportrendezvények és a 
kiemelt sportoló pályázatairól. Az önkormányzat dolgozóitól azt az információt kaptam, hogy minden 
sportegyesület sikeresen elszámolt, úgyhogy kérem a Tisztelt Képviselő -testületet ennek a napirendnek az 
elfogadására.  

Szedlák Sándor: Természetesen támogatom az Elnök asszony javaslatát, de egy jelenségre szeretném 
felhívni a figyelmét a tisztelt Képviselő-testületnek és Balassagyarmat Város lakosságának! Minden 
elismerésem azoknak a szervezeteknek, akik tesznek valamit és támogatjuk is. De azért a széles 
közvéleményt érdeklő sportágakban tragikus események történnek. Megszűnt a labdarúgás 
Balassagyarmaton és most megszűnőben van a kézilabda. Ezt én olyan tragikus eseménynek tartom, ami 
mindenképpen figyelmet érdemelne és közös elgondolkodást, hogy mit kezdjünk ezzel a helyzettel a jövőt 
illetően. Hiszen itt olyan 2 sportágról van szó, amely alapvetően nem csak sportot, hanem kultúrát, emberi 
együttműködést, szeretetet adott a városnak. Ez most megszűnt. Nem beszélve arról, hogy ennek vannak 
gazdasági vonatkozásai is, hiszen megépült most a sport munkacsarnok is, ezt is majd fönn kell tartani. Itt 
komoly kérdések merülnek fel. Nagy tisztelettel kérem a polgármester urat, hogy ezen közösen 
gondolkozzunk el, hogy a jövőt illetően ezekben a kérdésekben milyen lépések várhatóak. Köszönöm! 

Csach Gábor polgármester: Annyiban pontosítanám képviselő urat, hogy a felnőtt férfi kézilabda és a 
felnőtt férfi futball csapat az, amelyik megszűnt. Azon dolgozunk, hogy az utánpótlás mindenféleképp 
tovább menjen.  Már csak azért is, mert az utánpótlás az egyetlen, amely a TAO támogatás lévén az 
infrastruktúráinkat fenn tudja tartani. Kétségtelen, hogy a válságon meg a szerencsétlen együtt állásokon, 
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menedzsmenti problémákon túl,- mind a futball, mind a kézilabda esetében - újra kell gondolni azt, hogy mi 
legyen a stratégia az egyesületeknek, vagy majd annak az egyesületnek, aki majd ezt kezeibe tudja venni. 
Azon dolgozunk, hogy az utánpótlás mindenféleképpen hozza azt, hogy 1-2 éven belül újra lehessen 
indítani a profi csapatjátékot .Itt van még nekünk az atlétika, az úszás, egy csomó olyan sportág amit 
fejleszteni kell. Azon vagyunk, hogy a sportcsarnok, ahol az apró hibajavítások és a munkaerőhiány okozza 
azt, hogy még nem tudott kinyitni, megteljen élettel, lehetőleg kézilabda élettel.  
 

Lombos István Pál: Mivel sport napirendi témát tárgyalunk, szabad legyen nekem hozzászólni ehhez, a 
képviselőtársam által felvetett 2 ügyhöz. Elsősorban az az oka, hogy egyik egyesületnél sem volt megfelelő 
szakember gárda, aki irányította volna klubokat. Sem a labdarúgásnál, sem a kézilabdánál. Van a 
városunkban egy autodidakta módon felépült sportvezető, aki mindezeket átvette, irányítja és az ő saját 
szakmai értékei alapján dönt, vagy döntésre bír bizonyos vezetőket. A Polgármester úr azt mondta, hogy 
azon vagyunk, hogy megoldjuk - nem tudom, hogy a városvezetésben ki van olyan, aki ebbe kompetens, 
sporthoz értő személy,- aki ebben megfelelő,  olyan információkat tud adni az városvezetésnek, amely a 
kibontakozás lehetőségét fogja jelenteni. Amikor volt sport felügyelője,-szakmailag hozzáértő ember - a 
város önkormányzatának, akkor nem voltak ilyen problémák. Ráadásul sokkal több egyesület van, amelyik 
kibontakozhat, akár országos szintű sportegyesületté. Polgármester úr azt mondta az atlétikai pálya 
avatásánál, hogy innen indulunk el a világhírnév felé, Ami nagyszerű, de még nincs atlétikai szakosztálya 
a városnak. Ahhoz, hogy a világhírnév felé el tudjunk indulni, ahhoz egy atlétikai szakosztály kell, 
amelyiknek megfelelő szakembergárdája van. Itt van a kézilabda, itt van a labdarúgás. Ez addig működött, 
ami megfelelő szakemberek végezték az irányítást az egyesületnél, amint ez megszűnt, ez történt. Addig, 
amíg a városban a városvezetésbe nem lesz egy olyan szakember, aki megfelelő információkkal fog fordulni 
a polgármesterhez, a jegyzőhöz vagy az alpolgármesterhez, vagy akár a képviselő-testülethez, aki 
szakmailag indokoltan meg tudja mondani, hogy mi a kijelölt út, ami járható, addig ez lesz a városban a 
sportegyesületekkel. Nem vagyok vészmadár, azért mondom, mert az én 50 éves munkám is benne van 
ebben.a kézilabda ügyben, nagyon jó tudjátok. Ha valakinek fáj a szíve, akkor nekem fáj, de elengedtem, 
és hogy ha azt akarjuk, hogy a városba működjön a sport akkor kell egy szakember, mint ahogy minden 
szakágban van szakember a város vezetésébe. Nincs olyan, aki ellenőrizte volna, hogy mi történik az 
egyesületekben. Elnézést kérek, hogy egy kicsit érzelmesebben nyilvánultam meg. Ez régi vesszőparipám, 
amiről most beszélnek, és nincs róla meghallgatás. De nem baj, mert elmúlik az az idő, amikor én majd itt 
beszélni fogok, de a helyzet az változatlan marad. Az a nagy baj. Köszönöm! 

Csach Gábor polgármester: Nyártól lesz sportreferense az önkormányzatnak. A bizottság döntése alapján 
egy fél éves felülvizsgálata lesz a mostani támogatásoknak. Akkor a város teljes sport közönsége meg lesz 
hallgatva. Tegyük hozzá elnök úr, hogy az önkormányzatnak sose volt rálátása az egyesületek működésére. 
A szakmai teljesítményükre, az önkormányzati támogatások felhasználására rálátása volt, de hát egy 
önkormányzat nem tud beleszólni egy önálló jogi személy pénzügyi gazdálkodásába. Nem is láthat bele, 
nem is javasolhat. Nem tulajdonos, nem egyesületi tag. Ha az önkormányzatnál lesz egy sportreferens, 
attól nem lesz atlétikaedző, nem lesz kézilabdaedző, nem lesz működő egyesület. Köszönöm szépen! Nem 
látok más hozzászólót! 

Csach Gábor polgármester a határozati javaslatot a 2022. évi sportegyesületi támogatásokra biztosított 
összegekkel való elszámolásokról szavazásra bocsájtotta, melyet a Képviselő-testület 11 igen szavazattal 
és 1 tartózkodással elfogadott. 

 
BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 
77/2023. (IV.27.) h a t á r o z a t a 

a 2022. évi sportegyesületi támogatásokra biztosított összeg 
Kulturális Bizottság általi felosztásáról szóló beszámoló elfogadásáról 
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Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kulturális Bizottság 2022. évi 
sportegyesületi támogatások felhasználásáról szóló beszámolóját elfogadja. 

 
10.) Előterjesztés a Balassagyarmati Közös Önkormányzati Hivatal 2022. évi beszámolójának 

jóváhagyására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 

Csach Gábor polgármester: A Közös Önkormányzati Hivatal 2022 évi beszámolójának jóváhagyásáról 
jegyző asszony, van-e kiegészíteni való? 

dr. Varga Andrea jegyző: Nincsen.  

Csach Gábor polgármester szavazásra bocsájtja a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 12 
igen szavazattal elfogadott. 

BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

78/2023.(IV.27.)   h a t á r o z a t a 
Balassagyarmati Közös Önkormányzati Hivatal  

beszámolójának jóváhagyásáról 
 

1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozat mellékletében foglalt 
tartalommal jóváhagyja a Balassagyarmati Közös Önkormányzati Hivatal – benne a közterület-
felügyeletre és a mezőőri tevékenységre vonatkozó - beszámolóját. 

 
2.) A Képviselő-testület felkéri a polgármestert és a jegyzőt a szükséges intézkedések megtételére. 

Felelős:  dr. Varga Andrea jegyző 
Határidő: folyamatos 
 
11.) Előterjesztés a közterületi játszóterek 2023. évi fejlesztési terve 

Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
 
Csach Gábor polgármester: Van-e kérdés, vélemény a határozati javaslatról?  
 
Csach Gábor polgármester szavazásra bocsájtja a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 12 
igen szavazattal elfogadott. 
 

BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

79/2023.(IV.27.)   h a t á r o z a t a 
a közterületi játszóterek 2023. évi fejlesztési tervéről 

 

Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a hatályos jogszabályok és szabványok 
alapján, a Balassagyarmat közterületein lévő játszóterek 2023. évi fejlesztését az alábbiak szerint hagyja 
jóvá: 

 
- a játszóeszközök alá a szükséges ütéscsillapító homokot pótolni kell; 
- a Madách ligetben lévő játszótérre egy kötélhálós eszközt kell beszerezni és telepíteni; 
- a Béri B. Á. útra egy mérleghintát és egy rugós eszköz kell beszerezni és telepíteni. 

 

Határidő: Az ütéscsillapító homok megrendelésére:  2023. június 30. 
A játszóeszközök megrendelésére és telepítésére:  2023. október 31.  

Felelős:  Csach Gábor polgármester 
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12.) Tájékoztatás a GAMESZ 2023. évi munkatervéről 

Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 

Gyenes Szilárd: Köszönöm igazgató úr, hogy itt van. Azt gondolom, hogy ahhoz képest, hogy milyen 
munkaerőhelyzet van meg bérhelyzet, korrekt a város sok tekintetben. Egyszer szívesen végig mennék 
azért igazgató úrral, mert vannak olyan apróságok, amiket nem vesznek észre. Amit szeretnék mondani, 
az egy olyan mondatából fakad, amit ideírt, amivel itt szembesíteni fogom, de jó szándékkal próbálok 
hozzáállni. A következőt írta: „az elvégzett feladatok mennyisége arányosan függ a közalkalmazottak és a 
közfoglalkoztatottak létszámától és betanítás minőségétől”. Szerintem egyébként akkor fogjuk tudni hosszú 
távon vagy legalább középtávon a városnak a szépségét megteremteni, ha megpróbálunk tisztességes 
béreket fizetni az embereknek. Valami olyan megoldást kellene keresni hogy, egy 100 milliós gépet kezelő 
embert legyen megfizetve. Ebben valamilyen stratégiai irányváltást kell csinálni, mert egyszerűen el fognak 
kopni az emberek. Köszönöm szépen! 
 
Csach Gábor polgármester: Köszönjük szépen! Kívánok igazgató úrnak minden jót! 
 
Csach Gábor polgármester szavazásra bocsájtja a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 12 
igen szavazattal elfogadott. 
 

BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
 KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

80/2023.(IV.27.)   h a t á r o z a t a 
a GAMESZ 2023. évi munkatervéről szóló tájékoztatás elfogadásáról 

  

Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a GAMESZ 2023. évi munkatervéről szóló 
tájékoztatást az előterjesztésben foglalt tartalommal elfogadja. 

 

13.) Előterjesztés alapítványok, közalapítványok támogatására   
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 

Csach Gábor polgármester: A Képviselő-testületnek jóvá kell hagyni a Kulturális Bizottság javaslatait az 
alapítványok, közalapítványok támogatására. Elnök asszonyt kérdezem, hogy van-e kiegészíteni valója?  
 
Frankó Viktória: Köszönöm szépen Polgármester Úr! Tisztelt Képviselő-testület! A hétfői Kulturális 
Bizottsági ülésen döntött a bizottság a sportrendezvények, kulturális rendezvények és a kiemelt sportoló 
pályázatainak elbírálásáról. Nem volt könnyű helyzetben a bizottság, hiszen a támogatási igény 
többszöröse volt a meglévő forrásnak. Ez azt jelenti, hogy nagyon sok sport és kulturális esemény terveznek 
a városban. Nagyon széles körben próbáltuk egyébként támogatni a rendezvényeket. A javasolt 
összegekben benne vannak az alapítványoknak szánt összegek is, ami nem kulturális bizottsági hatáskör, 
hanem testületi hatáskör. Próbáltunk igazságosak lenni, ezért kérem a Tisztelt Képviselő-testületet, hogy 
fogadják el a bizottság javaslatát ezekre az összegekre vonatkozólag.  
 
Csach Gábor polgármester: Gyenes Szilárdnak adom meg a szót  
 
Gyenes Szilárd: Köszönöm szépen Polgármester úr! Támogatni fogjuk, ez teljesen természetes. Azért azt 
szeretném elmondani, Elnök asszonynak is meg a képviselő-testületnek is, hogy a mai világban, amikor 
adunk 50.000 meg 100.000 Ft-ot bizonyos rendezvényekhez, ezek pusztán jelképes összegek. Ma már 
olyan árak vannak, hogy az ember csak kapkodja a fejét. Minden támogatás, minden összeg sokat ér és 
számít, de azt gondolom, hogy azért egy ilyen városnak, ennyi szervezetnek a támogatására több forrást is 
lehetne biztosítani. Rengeteg program van. Vannak, akik ezt jól érzékelik, s jól kihasználják. Persze vannak 
olyan hangok is a városban, hogy ez egy alvóváros. Ezen lehet vitatkozni, ezeket fontos közéleti 



22 
 

szempontból megbeszélni, de én biztos vagyok benne, hogy ha rajtunk múlna itt az ellenzéki oldalon, akkor 
ezek a támogatások lényegesen nagyobb összegek lennének. Köszönöm szépen! 
 
Frankó Viktória: Gyenes Szilárd hozzászólására szeretnék reagálni. A bizottság annyit megtett, hogy a 
tavalyi évhez képest a pályázatokra kiírt összeget megemelte. Tehát a sportegyesületek működési 
támogatásából elvontuk a pénzt és inkább a pályázatokra rendezvényekre, sportrendezvényekre, kulturális 
rendezvényekre fordítottuk. A tavalyi évhez képest 500 – 500 ezer forinttal megemeltük 
sportrendezvényekre és a kiemelt sportolókra szánt összeget. A Kulturális támogatás az pedig 3.400.000 
Ft. Másfél millió forint volt idén a sportrendezvényekre, másfél millió forint a kiemelt sportolókra, és 
3.400.000 Ft pedig a kulturális pályázatokra. Köszönöm szépen!  
 
Csach Gábor polgármester: Annyit hadd mondjak el, hogy nem sok 15 ezres város van az országban, 
amelyik 100.000.000 forint nagyságrendet költ a sport infrastruktúra és a sport, tömegsport működtetésére, 
és ugyanekkora összeget kultúrára. Balassagyarmat szerintem az erejétől telő legtöbb támogatást adja 
ezekre a feladatokra. Bárányné dr. Balázs Máriának adom meg a szót.  
  
Bárányné dr. Balázs Mária: Köszönöm szépen a szót Polgármester úr!, A Gyenes képviselő úrnak azon 
mondatára szeretnék reagálni, hogy ez sokak szerint egy alvó város. Pontosan az ellenkezőjét hallottam, 
hogy rengeteg rendezvény van, és tulajdonképpen a lakosság mindenféle rendezvényt igénybe tud venni. 
Ez attól is függ, hogy ki mit akar igénybe venni ezekből a rendezvényekből. Köszönöm szépen!  
 
Csach Gábor polgármester szavazásra bocsájtja a határozati javaslatot 2023. évi kulturális és 
sporttámogatásokra biztosított összeg terhére történő alapítványi támogatások meghatározásáról, melyet 
a Képviselő-testület 12 igen szavazattal elfogadott. 

 

BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
 KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

81/2023.(IV.27.)   h a t á r o z a t a 
a 2023. évi kulturális és sporttámogatásokra biztosított összeg terhére történő 

 alapítványi támogatások meghatározásáról 
 

1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2/2023.(II.27.) önkormányzati rendelet 
7. §. (2) bekezdésében biztosított hatáskörében eljárva - a Kulturális Bizottság – javaslata alapján a 
Kulturális Pályázatra, valamint a sportrendezvények és a kiemelt sportolók 2023. évi támogatására kiírt 
pályázatokra támogatási igényt benyújtott alapítványokat, közalapítványokat a határozati javaslat 
melléklete szerint támogatja. 
 

2.) A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a döntésről az érintetteket tájékoztassa, valamint a 
támogatott alapítványokkal kösse meg a támogatási szerződést.  

 

Határidő: a tájékoztatás tekintetében 2023. május 15. 
a szerződések megkötése tekintetében 2023. május 30. 

Felelős:  Csach Gábor polgármester  
 
14.) Előterjesztés Balassagyarmat Város 2023. évi út és járda felújítási munkákra 

Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
 
A Városüzemeltetési Bizottság módosította az előterjesztést. Hajnal Sándor képviselő úr volt a módosító, 
úgyhogy meg is adom neki a szót. 
 
Hajnal Sándor Mátyás: Köszönöm a szót! Módosítást a tekintetben kértem elsősorban, hogy itt a határozati 
javaslatban az szerepel, hogy a nagyobb felületű útjavításra kerül sor az orvos utcák szervizútja, a Szontágh 
- Sántha között. Azt kértem, hogy módosítsuk úgy, hogy a Szontágh és Bartha Elemér között, merthogy a  
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Bartha Elemér - Sántha Kálmán utca közötti rész meg van csinálva, tökéletes állapotú. Az a szakasz, amely 
a Bartha Elemér és Sántha között van, az nagyjából négyzetméterre azonos a Bartha Elemér utcával. Azt 
vigyük be a Bartha Elemér utcába, tehát az a szakasz ne egyenesen menjen tovább, hanem a Bartha 
Elemérnél forduljon balra. Ennyi lenne a módosítási javaslat. Volt még egy javaslatom a Szontágh Pál utcai 
szervizútra vonatkozóan, de aztán úgy láttam, hogy az bekerült előzetesen is. A félreértésnek a számozás 
volt az oka. Térképen pontosítottam és beazonosítottam azt a szakaszt, Jó lenne, ha bekerülne az idei évi 
felújításba. A hétfőn küldött e-mailhez csatolt fotók alapján az látszik, hogy az teljesen elhasználódott, annak 
jó lenne, ha bekerülne a mostani határozatba, de úgy látom, hogy arra már nincsen kapacitás. A 
javaslatomat azért megteszem. A mostani határozatba kerüljön akkor be a Szontágh Pál - Bartha Elemér 
közötti szakasz, a Bartha Elemér, a Barta és Sántha között helyett. Kerüljön még bele a Szontágh Pál út 16 
C mögötti szervízút. A fotók ott készültek, amiket küldtem. A lakók ott tartanak, hogy a kertjükből hordanak 
ki termőföldet és azzal töltik be az egyre mélyülő lyukakat. Ez lenne a módosító javaslatom a bizottsági 
ülésen, ami elfogadásra került. A Szontágh Pál 6-6 C közötti szakaszt, azt pedig most teszem hozzá. Kérem, 
hogy a képviselőtársaim szavazzák meg! Köszönöm! 
 
Csach Gábor polgármester: Szedlák Sándornak adom meg a szót! 
 
Szedlák Sándor: Köszönöm a szót polgármester úr! Arra szeretném felhívni a figyelmet, hogy a Hunyadi 
utcával kezdjünk valamit. Ugyanis Balassagyarmat Város legforgalmasabb utcájáról van szó, és olyan 
gödrök vannak rajta, hogy az hihetetlen. Elismerem, hogy én annak idején nem tettem erre javaslatot, 
amikor a képviselőktől kértek véleményt, tehát ezt ott elmulasztottam, de most tennék egy ilyen módosító 
javaslatot, hogy a Hunyadi utcát vegyük be ebbe a sorba. A Teleki utca járdái is egyszerűen katasztrofálisan 
néznek ki végig, mind a 2 oldalon. Ott is kellene valamit kezdeni. Köszönöm szépen! 
 
Csach Gábor polgármester: Köszönöm szépen! Mielőtt azt hinnék képviselőtársaim, hogy ezek a 
felsorolások mind-mind meg lesznek csinálva idén, azért tájékoztatom Önöket, hogy nem. Ezek prioritások.  
Ha lesz útfelújítás akkor ezekből fog kikerülni, attól függően, hogy mennyi pénzünk lesz erre. A Hunyadi 
utcai kátyúzást még nem indítottuk el, de heteken belül az is meg fog történni. A Hunyadi utcának a teljes 
szélességű helyreállítása az az egész éves útfelújítási keretet elvinné.  
 
Csach Gábor polgármester szavazásra bocsájtja a határozati javaslat módosítását, melyet a 
Városüzemeltetési Bizottság is elfogadott, melyet a Képviselő-testület 8 igen szavazattal 4 tartózkodás 
mellett,  
Csach Gábor polgármester szavazásra bocsájtja a határozati javaslat újabb módosítását, melyet Hajnal 
Sándor képviselő a Szontágh Pál út 6/C felújítására kért, ezt Képviselő-testület 2 igen, 4 nem, 6 
tartózkodással elutasított.  
 
Csach Gábor polgármester szavazásra bocsájtja a határozati javaslat módosítását, melyet a Szedlák 
Sándor képviselő úr javasolt a Hunyadi utca teljes felújításának határozatba vételéről, melyet a Képviselő-
testület 4 igen szavazattal, 8 tartózkodás mellett elutasított.   
 
Csach Gábor polgármester szavazásra bocsájtja az elfogadott egy módosítással a határozati javaslatot a 
járdafelújítási munkákról, melyet a Képviselő-testület 10 igen, 1 nem szavazattal 4 tartózkodás mellett 
elfogadott.  
 

BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
 KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

82/2023.(IV.27.)   h a t á r o z a t a 
Balassagyarmat Város 2023. évi út és járda felújításokról 

 

1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2023. évi út és járda karbantartási 
tervet az alábbiak szerint fogadja el (sürgősségi sorrend szerint): 

I.Teljes szélességben felújítandó burkolandó utak, útszakaszok 
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- Madáchliget 13 -15. épületek közötti szakasz 
- Deák F. u.  
- Felsőmalom u. burkolatlan szakasz (új) 
- Klapka u. Rózsa u. – Batthyány u. közötti szakasz 
- Komjáthy u. 
- Kóvár Éger u. 

II. Nagyobb felületű útjavítások 

- orvos utcák szerviz útja a Szontágh P. és Bartha E. között, valamint a Bartha E. utca 
- Báthory u. 5. szám előtti szakasz 
- Móricz Zs. u. lakótelep belső útjai 
- Kondor E. u. bútorüzemhez vezető szakasza (szórt köves) 

 III. 

- Ady déli oldala 
- Szent Imre utca keleti oldal 
- Kossuth – Deák sarok és gyalogosátkelőhely akadálymentesítése 
- Mártírok útja 
- Szontágh Pál 23-29, 51-55 közötti szakasz 
- Vörösmarty 19. előtt 
- Aradi u. Kossuth u. –KRESZ park közötti szakasz (új) 
- Bercsényi utca 

 

2.) A Képviselő-testület felkéri a Polgármestert a szükséges intézkedések megtételére. 
 

Határidő: a munkák kivitelezésére: 2023. december 31. 
Felelős:  Csach Gábor polgármester 
 

 
A Polgármester elköszön a városi televízió nézőitől. A Képviselő-testület zárt ülés keretében folytatja a 
napirendek tárgyalását, melynek anyagát külön jegyzőkönyv rögzíti. 
 
 
 

K.m.f. 
 
 
 
 
 
 

 Csach Gábor Lóránt dr. Varga Andrea 
 polgármester jegyző 
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